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2014-4681 

Finansudvalget har i brev af 13. november 2014 stillet mig følgende § 28 

spørgsmål til aktstykke 21, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Frank Aaen (EL). 

§ 28 spørgsmål nr. 13: 

”Ministeren bedes gøre rede for, hvorfor det, jf. svar på spørgsmål 3 vedr. akt-

stykket, ikke vil være muligt at sikre en kapacitetsudvidelse mellem Aalborg og 

Frederikshavn, der også gør det muligt at udvide IC-trafikken fra de planlagte 6 

afgange til 9 daglige afgange?” 

Svar: 

Som oplyst i mit svar på spørgsmål 3 fremsættes der mange fremtidige ønsker 

til anvendelse af kapaciteten på den enkeltsporede banestrækning mellem Aal-

borg og Hjørring. Parallelt med udvidelse af regionaltrafikbetjeningen mellem 

de to byer til halvtimesdrift, må der tages hensyn til godstrafikken samt den 

kommende nye betjening af Aalborg lufthavn, som vil beslaglægge kapacitet på 

flaskehalsen over Limfjorden.  

Det er usandsynligt at der med de foreliggende investeringsrammer til udvidel-

se af banekapaciteten også vil blive plads til at udvide landsdelsbetjeningen af 

Frederikshavn fra 6 til 9 daglige afgange med en acceptabel regularitet.  

Med venlig hilsen 

Magnus Heunicke 
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